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• Sokakban felhá-
borodást váltott ki 
az elmúlt napokban, 
hogy felmerült a szej-
kefürdői Mini-Erdély 
Park elköltöztetése, 
amennyiben nem he-
lyezik mielőbb üzem-
be az ottani ivó- és 
szennyvízhálózatot. 
Az esetleges költözés 
kapcsán megszólalt 
Gálfi Árpád székelyud-
varhelyi polgármester 
is, aki megdöbbent a 
park működtetőjének 
nyilatkozatán.

F Ü L ÖP -S Z É K E LY B O T ON D

N agy port kavar a székelyud-
varhelyi közéletben Faza-
kas Szabolcsnak, a Székely-

földi Legendárium ötletgazdájának 
csütörtöki bejelentése, miszerint 
elköltöztetné a Mini-Erdély Parkot a 

Szejkefürdőről, amennyiben 
a székelyudvarhelyi város-
vezetés márciusban nem 
veszi át az ott három éve 
megvalósult ivó- és szenny-
vízhálózatot. Mint az ötlet-
gazda mondta, kénytelenek 
ezt tenni, mivel a hálóza-
tok hiányában nem tudnak 

megfelelő tisztálkodási lehe-
tőséget biztosítani, illetve locsolni 
a zöldövezetet, ugyanakkor az üle-
pítőtartályok folyamatos kitakarítá-
sa jelentős anyagi teherrel jár szá-
mukra. Arról is beszélt lapunknak, 
hogy szerinte ellenségként kezeli 

őket a városvezetés, annak ellené-
re is, hogy parkolókat alakítottak 
ki, továbbá utakat újítottak fel saját 
forrásaikból a Szejkefürdőn.

Fejlesztések a Szejkefürdőn

A közösségi médiában reagált a tör-
téntekre Gálfi  Árpád székelyudvar-
helyi polgármester, aki az immár 
szokásos lózunggal jött: szerinte 
a Székelyföldi Legendárium ötlet-
gazdája nem saját elhatározásból, 
hanem politikai nyomásra tett nyi-
latkozat. Mint közli, már polgármes-
terré választása óta kiemelten kezel-
te a Szejkefürdő fejlesztését, aminek 
az alapját a területek közművesítése 
jelenti. Sikeres pályázatuknak kö-
szönhetően kezdődhetett el az ivó- 
és szennyvízhálózat kiépítése, ám 

rögtön másra hárítva megjegyzi: 
az elődjeitől örökölt apparátus és a 
rossz eljárási szokások miatt azóta 
is kínlódnak a hibák kijavításán és a 
rendszer üzembe helyezésén. Utób-
biak meg fognak történni – szögezte 
le az elöljáró. Ezután a Szejkefürdő 
fejlesztésére irányuló lépéseket is 
felsorolt: egyebek mellett az ottani 
általános területrendezési terv (PUG) 
elkészítését, illetve a gyógyvizek és 
gázfeltörések (mofetták) vizsgálatát.

Törvénytelen építkezés?

Az első perctől komolyan vették 
a Mini-Erdély Park megépítésével 
kapcsolatos projektet – állította 
Gálfi , megjegyezve: koncessziós 
szerződést kötöttek a terület bérbe-
adásáról a Székelyföldi Legendári-
ummal, majd segédkeztek az épít-
kezési engedélyek beszerzésében. 
A gyakorlatban egyebek mellett 
faházak, parkolók létesítésével, 

kövezéssel, mobil vécék kihelyezé-
sével támogatták a projektet, vala-
mint megépítették az Orbán Balázs 
sírja felé vezető sétányt – tette 
hozzá az elöljáró. A polgármester 
szerint ehhez képest a Székelyföldi 
Legendárium vezetősége az építke-
zés során nem tartotta be az építke-
zési engedélyben meghatározott, a 
műemlékvédelmi szakemberek ál-
tal jóváhagyott terveket, ahogyan 
a koncessziós szerződésbe foglalt 
területhatárokat sem. „Többszöri 
baráti, személyes kérésemre sem 
hozták azokat a dokumentumokat, 
amelyekkel segíteni tudtunk volna, 
hogy a fenti problémákat kezeljük 
annak érdekében, hogy az építke-
zések legalitásba kerüljenek” – így 
Gálfi , aki a városházát ért, szerinte 
sok esetben valótlan kritikák ter-
jesztését is felrótta Fazakas Sza-
bolcsnak. Végül leszögezte, nem 
fogadja el, hogy egy közterületen 
gazdasági tevékenységet folytató 

civil szervezet ultimátumokat ad-
jon a polgármesteri hivatalnak.

Reakció a reakcióra

Az érintettség okán Fazakas Sza-
bolcs is reagált a polgármester 
közösségi posztjára. Mint leszö-
gezte, nem ultimátum és nem fe-
nyegetőzés mindaz, amit néhány 
napja megfogalmazott, „hanem egy 
kérés és fi gyelemfelhívás, hogy a 
polgármesteri hivatal oldja meg ezt 
a problémát, mert két éve havonta 
ígéretet kapunk. Nem fogok indulni 
polgármesternek, nem vagyok kon-
kurencia” – szögezte le, mintegy 
visszautasítva Gálfi  immár évek óta 
unos-untalan használt szófordula-
tát, miszerint minden, ami számára 
kellemetlen, az a másik fél részéről 
politikai nyomásra történik. Végül 
megjegyzi: „Nem fogunk Önnel csa-
tázni, a levelezgetési idő alatt inkább 
dolgozzunk. Jó munkát, és megké-
rem szépen, hogy valahogy szakít-
son időt, és két év után jöjjön ki a 
Szejkére egy szakmai beszélgetésre 
hozzánk, mert akkor meg is tudom 
mutatni, hogy miért aggódunk.”

A polgármester megdöbbent
Heves vitát szült a Mini-Erdély Park elköltöztetésének lehetősége

Székelyudvarhely polgár mes-

teré nek is meg kellett szólalnia 

a Mini- Erdély Park ügyében. 

Gálfi sze rint pontatlanságok 

hang zottak el 
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Helyzetjelentés 
a hálózatokról

Az önkormányzat novemberi so-

ros ülésén egyébként elhangzott, 

új építkezési engedélyt kell kibo-

csátani, hogy a vállalkozó kija-

víthassa az említett szejkefürdői 

ivó- és szennyvízhálózatokban 

tapasztalt és egy szakértő cég 

által megfogalmazott hibákat. 

Ha a javítások megtörténtek, a 

hivatal át fogja venni a beruhá-

zást. Gálfi Árpád, Székelyudvar-

hely polgármestere rámutatott: a 

projekt befejezési határidejének 

meghosszabbítását kérte a 

fejlesztési minisztériumtól, várja 

a válaszlevelet.

PÁ L E M I L

A z oklevelek átadási ünnep-
ségén a szakgyógyszeré-

szek méltatása mellett arról is 
szó esett, hogy gyógyszerészi 
kar fog létesülni a Székelyudvar-
helyi Egyetemi Központban. Az 
oklevél átadó ünnepséget szomba-
ton a székelyudvarhelyi Gondűző 

étteremben tartották. „Büszkeség 
számunkra a szakgyógyszerészek 
száma és sikeressége, hiszen ez 
azt is bizonyítja, hogy nagyon jó 
helyre kerülnek a támogatások, 
amikor magyar nyelvű képzésre 
kerül sor” – emelte ki Szili Ka-
talin miniszterelnöki megbízott 
az oklevélátadón. Állítását meg-
erősítve kifejtette, hogy közel ti-
zenkét esztendeje sarokpontja a 
nemzetpolitikának a szülőföldön 

maradás és boldogulás lehetősé-
gének megerősítése.

Szili Katalin az itthon maradás 
lehetőségét az elődeink gyógy-
szerészeinek sikeréhez is kötötte, 
megemlítette a székelyudvarhelyi 
Solymossy és a székelykeresztúri 
Kontz családok gyógyszerész-
dinasztiáit, akik mai napig nagy 
hírnévnek örvendenek a szakmá-
ban. „Voltak, akik vészharangot 
kongattak, amikor elindítottuk az 
ápolói képzést a Székelyudvarhe-
lyi Egyetemi Központban (SZÉK); 
többek között elhangzott, hogy 
mi Magyarországnak képzünk 
szakembereket” – közölte, majd 
kihangsúlyozta: „aki ezt a kritikát 
gyakorolja, elfelejti, hogy európai 

uniós tagállamok vagyunk, min-
denki ott választja meg a lakhe-
lyét, ahol szeretné”. Szili Katalin 
hozzátette: büszkén tapasztalta 
meg, hogy a jelenlévők közül leg-
többen az itthon maradás mellett 
döntöttek.

Gyógyszerész kar a SZÉK-en

Az oklevélátadón többek között 
Szász Jenő, a Nemzetstratégiai Ku-
tatóintézet elnöke is beszédet mon-
dott. Gratulációi mellett említést tett 
arról, hogy gondolati szinten már 
készülnek egy gyógyszerész kar ki-
alakítására is a SZÉK-en, ezzel biz-
tosítva az egyetem bővülését, hogy 
Székelyudvarhelyen is lehessen 

hivatásos gyógyszerészeket képez-
ni. A képzésen részt vevők szakmai 
rátermettségét a Pécsi Tudomány-
egyetem intézetigazgatója, Botz 
Lajos méltatta. Mint mondta, a kép-
zést több tényező is megne-
hezítette – mint például a 
koronavírus-világjárvány 
–, „de összegezve ki tu-
dom jelenteni, hogy olyan 
teljesítményt és minőséget 
könyvelhetünk el, ami az 
anyaországban is példa-
számba megy”.

A harminchat hónappal 
ezelőtt kezdődött képzés végére 
harmincnégy hallgatónak sikerült 
megszereznie a szakgyógyszerészi 
képesítést, a több mint negyvenből.

Harmincnégy szakgyógyszerésszel gazdagodott a térség
• Lezárult az erdélyi gyógyszerészek hároméves szak-
gyógyszerészi képzése, amit a Pécsi Tudományegyetem 
Gyógyszerésztudományi Kara, a Semmelweis Egyetem 
Gyógyszerésztudományi Kara és a Magyar Gyógysze-
rész Kamara együttműködésében szerveztek meg. 




